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   گزارش

پروژهجديديدرراهاست؟
 محمد عبداللهي در توئيتي نوشته: حجاريان در 
مصاحبه اخيرش براي برون رفت از آخرين پرده 
از بحران اصلاح طلبي دو راه حل پيش��نهاد داده 
است: ۱- رفتن به س��مت الگوي آتاتورك براي 
كسب كارآمدي )دين س��تيزي با هدف مدرنيس��م(. ۲- آغاز زنجيره 
نافرماني مدني! با اين وصف آيا تدارك جديدي براي پروژه آش��وب در 

جريان است؟!
........................................................................................................................

پرداختناعادلانهكمكدولتي
 علي سيستاني نوش��ته: به نظرم پرداخت كمك دولت به كارمنداني 
كه حقوق زير ۳ميليون ميگيرن عادلانه نيست. بايد كمك  بر اساس 
تعداد اعضاي خانواده و حقوقي كه ميگيرن باشه. يكي ۲۹۰۰ ميگيره 

و دو نفر هستن. 
يكي ۳۵۰۰ ميگيره و پنج نفر هس��تن. اولي كمك دولت ش��املش 
ميش��ه ولي دومي خير! مغازه داران، كارمندان و كارگر هاي شركتي 
و كارگرهاي فصلي كه نه بيمه دارن نه حقوق درس��ت و حسابي و نه 
اطلاعاتي كه نشون بده اين جمعيت چقدر هستن، چرا كسي حرفي 

ازشون نمي زنه؟
 هيچ كسي نه صحبتي ميكنه نه سروس��امان دادنش متولي داره. نه 

امنيت شغلي، نه بيمه تأمين اجتماعي نه حمايتي. 
........................................................................................................................

جاسوسميخواهيمچهكار؟!
 محمدجواد محمدزاده نوش��ته: جاس��وس حوزه  جمعيت دس��تگير 
مي كنيد؟  وقتي خودمون دولتي داريم كه ب��ا چندبرابر كردن هزينه  
زندگي، جوان ه��ا رو از ازدواج و فرزندآوري فراري ميده، جاس��وس 

مي خوايم چي كار؟
........................................................................................................................

ازكجاآمارميآوريد؟!
سيدمصطفي موسوي نژاد توئيت زده كه عباس عبدي گفته قبل انقلاب 
نمازخون ها بيش��تر بودن! كي آمار ميده دس��ت اينا؟ تعداد و شلوغي 
اعتكاف ها رو  نمي بينين؟ ش��وق جوونا رو  نمي بينين؟ دورهمي قرآن 
خواندن هاي رمضان ها در اماكن مق��دس رو  نمي بينيد؟ اينا كجا بوده 

اصلًا قبل انقلاب؟
........................................................................................................................

كجايراهرااشتباهرفتيم؟
 آسِ��يدپويان حس��ين پور نوش��ته: گاهي با خودم فكر مي كنم دقيقاً 
كجاي راه را اشتباه رفتيم كه بعضي از رجال سياسي ما، به جای اينكه 
  فرزندان ميرزا كوچك خان باشند، مثل فرزندان شاهان فشل قاجار 

عمل مي كنند!
........................................................................................................................

مهمنيامدنرئيسيبود
 كاربري به نام مطهره نوش��ته: دولت روحاني هم سبد كالا داد، هم 
كارت سوخت رو مجدد مي خواد راه اندازي كنه، هم كاري كرد مردم 
به يارانه بيشتر از قبل محتاج ش��دن، هم عزت پاسپورت ايراني رو 
با خاك يكس��ان كرد، هم توي مديريت بحران اعم از سيل و زلزله 
گند زد، هم دلار و طلا رو به عرش فرستاد. اينا مهم نيست، مهم اينه 

رئيسي نيومد. 
........................................................................................................................

تاراجاعتبار»ايسنا«
عل��ي قلهك��ي در توئيتي نوش��ته: خبر اظه��ار نظر ش��اذِ  پروانه 
سلحشوري در مورد چادر تكذيب شد، منبع اول اين خبر هم كه 
با پيش زمينه تخريب چادر و قبح زدايي از حمله به حجاب برتر با 
نطق نماينده  مجلس طراحي ش��د، »ايسنا« بود ولي من اسم اين 

بازي رو مي ذارم »تاراجِ اعتبارِ ايسنا«.

رئيسمجلسش�وراياس�اميروزگذش�ته
ميزب�انرس�انههاب�ود.مذاك�رهب�اامري�كا،
سخنانظريفدرخصوصموضوعپولشويي،
بازگشتكشوربهوضعيتپارلمانيوهمچنين
ش�رايطفعلياقتص�اديكش�ورازمهمترين
موضوعاتيبودكهدرايننشس�تمطرحشد.
به گ��زارش مهر، عل��ي لاريجان��ي رئيس مجلس 
شوراي اس��لامي روز گذشته به مناس��بت »روز 
مجلس« در نشس��ت خبري با رسانه هاي داخلي 
و خارجي با بزرگداشت ياد و خاطره شهيد مدرس 
گفت: همان ابتداي كار مجل��س اخير، واضح بود 
كه ايران ب��ا چالش هاي مزمني مواجه اس��ت و به 
همين دليل نمايندگان مجلس نظرشان اين بود 
كه وقتمان را بيشتر صرف حل اين مشكلات كنيم 

و كمتر قانونگذاري شود. 
رئيس مجلس شوراي اس��لامي تأكيد كرد: بر اين 
اساس مجلس شوراي اسلامي وقت زيادي را صرف 
ابرچالش هاي كشور كرد و از سوي ديگر گاهي هم 
لازم به قانونگذاري و ساماندهي امور از سوي سه 
قوه بود كه اقداماتي را هم در اين باره انجام داديم. 
لاريجاني با اش��اره به اينك��ه مجل��س در اين دوره 
۱۲7 قانون تصويب و نزديك به ۲۸ جلسه براي حل 
چالش هاي بزرگ كش��ور برگزار كرد، گفت: ديوان 
محاسبات هم در اين دوره ۲هزارو7۰۰ پرونده تشكيل 
داد كه محكمه به هزارو۱۰۰ پرونده رأي داده است. 
وي با تأكيد بر اينكه ثقل كار مجلس حل مشكلات 
مردم اس��ت، گفت: چالش هاي مزمني وجود دارد و 
فشارهاي بين المللي مش��كلات زيادي ايجاد كرده 

است، حل اين مشكلات وقت زيادي مي گيرد. 
سابقه»نظارت«برسياستهايكلينظام

درمجمعتشخيصمصلحتنظام
لاريجاني در پاس��خ به سؤالي درخصوص عملكرد 
هيئت نظ��ارت مجمع تش��خيص مصلحت نظام 
گفت: مجمع تشخيص مصلحت نظام موظف است 
موارد اختلافي مجلس و شوراي نگهبان را بررسي 
كند. در زمان مرحوم هاش��مي رفسنجاني، رهبر 
معظم انقلاب نظارت بر سياس��ت هاي كلي را نيز 
به مجمع تشخيص واگذار كردند. بر اين اساس، در 
زمان بررسي قانون برنامه ششم، مجمع تشخيص 

نسبت به نكاتي ايراد گرفت. 
وي ادام��ه داد: در اين دوره، هيئ��ت نظارت در مجمع 
تشخيص تشكيل ش��د تا بر اجراي سياست هاي كلي 
نظام نظارت كند اما در روش اجرايي اين موضوع ايهام 
وجود دارد، مثل قانونگذاري است، برخي مي گويند مثل 
مجلس سناس��ت، اين هيئت نقش قانونگذاري ندارد. 
لاريجاني تأكيد كرد: در روش ه��م هيئت نظارت اگر 
نظراتي دارد بايد به كميسيون ها بدهد. كميسيون ها اگر 
مصلحت ديدند اجرا مي كنند، در نهايت مجلس تصميم 
مي گيرد و نظرات خود را به ش��وراي نگهبان مي دهد، 
شوراي نگهبان بايد اين موضوع را با مجمع تشخيص 
حل كند. رئيس مجلس تأكيد كرد: مجلس هم مي تواند 
بگويد من مصلحت نمي دانم يا مصلحت مي دانم، در هر 
صورت اختلاف نظر مجلس و شوراي نگهبان به مجمع 

مي رود اما اين نوع نظارت جنبه قانونگذاري ندارد. 
وي در پاسخ به سؤالي در خصوص لزوم بازنگري در 
قانون اساسي و تشكيل مجلس دوم گفت: در شرايط 
فعلي بررسي چنين موضوعي مناسب نيست، چالش 
عمده كشور ما تحريم ها و مس��ائل اقتصادي است. 
لاريجاني با تأكيد بر اينكه بن بستي در قانون اساسي 
وجود ندارد، گفت: مي توان با تدبير رهبري مسائل 
را حل كرد، مثل تشكيل ش��وراي عالي هماهنگي 
اقتصادي قوا، ما بايد از اين مرحله عبور كنيم. بررسي 
چنين پيشنهادي س��ه قوه را درگير مي كند و وقت 
مناسبي براي اين كار نيست. لاريجاني در خصوص 
كاهش ارزش پول ملي و لزوم افزايش قدرت خريد 
مردم نيز گفت: افزايش حقوقي ك��ه در نظر گرفته 
شده كافي نيست اما وضع كشور اينگونه است، بايد 

به صورت پلكاني افزايش حقوق انجام شود. 
انجامتعهداتبرجامياروپا

بامشكاتيروبهرواست
رئيس مجلس شوراي اسلامي در پاسخ به سؤالي 
مبني ب��ر اينكه آيا اي��ران ضرب الاجل��ي را براي 
اتحاديه اروپا تعيين كرده است تا هر چه سريع تر 
راهكارهاي خود پس از خ��روج امريكا از برجام را 

ارائه دهند؟ اظهار داشت: با شما موافق هستم كه 
اروپايي ها پس از خروج امريكا از برجام، بحث هايي 
را مطرح كردند و اصرار داشتند كه ايران از برجام 
خارج نش��ود اما هنوز اقدام عملي خاصي در اين 

راستا انجام نداده اند. 
لاريجاني با اش��اره به اينكه البت��ه اتحاديه اروپا 
تاكنون راهكارهايي را ارائه كرده است كه ما رصد 
مي كنيم، افزود: در شوراي هسته اي در اين زمينه 
بحث هاي زيادي صورت گرفته و از س��وي ديگر، 
توافق هس��ته اي ي��ك توافق بين المللي اس��ت و 
اتحاديه اروپا مُصِرانه بيان كردند كه ما صددرصد 
مي خواهي��م كه برج��ام بماند و پاي اي��ن توافق 
هستيم اما متأس��فانه از لحاظ اجرايي، مشكلاتي 
وجود دارد. وي بيان كرد: هنوز در حال مذاكره با 
اتحاديه اروپا هستيم و اگر مذاكره نهايي به نتيجه 
نرسد، نسبت به آن عمل مي ش��ود اما در غير اين 

صورت تصميم ديگري مي گيريم. 
نظرلاريجانيدربارهسخنانظريف

رئيس مجلس شوراي اسلامي در پاسخ به سؤالي 
مبني بر اينكه آيا اس��تيضاح وزير امور خارجه در 
ش��رايط فعلي به مصلحت كش��ور اس��ت؟ گفت: 
اس��تيضاح جزو حق��وق نمايندگان اس��ت و آنان 
مي توانند از اين ابزار قانوني استفاده كنند و استيضاح 
امري خارج از روال نيست و مجلس درباره مصلحت 
آن تش��خيص مي دهد چراكه برخي از نمايندگان 
معتقدند در شرايط فعلي، زمان مناسبي براي اين 

استيضاح نيست اما برخي هم نظر ديگري دارند. 
لاريجاني درباره اظهارات ظريف درباره پولشويي 
افزود: نكته اي كه وزير امور خارجه درباره پولشويي 
مطرح كرد، مقدمه و مؤخره اي داشت و گفته بود 
»كس��اني كه درب��اره لايحه CFT نظ��ر دادند، 
بسياري از آنان بر اساس عقيده خود نظر دادند اما 
برخي از آنان هم ممكن است تحت تأثير باشند« 
كه بنده معتقدم اگر وزير ام��ور خارجه، دومي را 

نمي گفت، خيلي بهتر بود. 
دستورلاريجانيبهديوانمحاسبات
برايبررسيافزايشدرآمدهايدولت

رئيس مجلس شوراي اسلامي در پاسخ به سؤالي 
مبني بر اينكه در برخي از قوانين چون قانون منع 
به كارگيري بازنشستگان، استنكاف از قانون ديده 
مي ش��ود، مجلس چه اقدامي را ب��راي نظارت بر 
قانونگ��ذاري انجام مي دهد؟ تصري��ح كرد: قانون 
بازنشس��تگي كاملًا قابليت اجرا دارد و اگر كسي 
از آن استنكاف كند، بايد يقه  او را گرفت و ممكن 
است استنكاف در برخي جاها انجام شود اما موارد 
نادري است. لاريجاني تأكيد كرد: ديوان محاسبات، 

سازمان بازرسي و ديگر بخش هاي نظارتي كشور در 
اين زمينه فعال هستند، ابهامي در اين قانون وجود 

ندارد و با متخلفان برخورد مي كنند. 
ديوانمحاسباتافزايشدرآمددولت

ازدلاررابررسیمیكند
لاريجانی در پاسخ به سؤال خبرنگار مهر مبني بر 
لزوم اعلام ميزان دقيق افزايش درآمد دولت از محل 
افزايش نرخ ارز، افزايش قيمت و ميزان فروش نفت و 
همچنين لزوم ارائه لايحه از سوي دولت به مجلس 
براي تعيين محل هزينه كرد اين درآمد گفت: در 
بودجه قيمت ارز 4هزارو۲۰۰ تومان در نظر گرفته 
شده بود كه با همين قيمت كالاهاي اساسي وارد 
ش��د، لذا دولت آنقدر افزايش درآمد نداشت، البته 
به ديوان محاسبات دستور دادم كه ميزان افزايش 

درآمد دولت از اين محل را بررسي كند. 
رئيس مجلس شوراي اسلامي در پاسخ به سؤالي 
در خص��وص عملكرد مجلس گف��ت: نمايندگان 
مي توانند از اختيارات خود اس��تفاده و طرح ارائه 
كنند. هركس در جمهوري اسلامي فكر كند، راهش 
باز مي ش��ود. به عنوان مثال آق��اي پورابراهيمي، 
حسين زاده بحريني و خانم حسيني در خصوص 
نوسانات ارز و راهكارهاي حل اين مشكل طرحي را 
آماده و تلاش كردند تا دولت را متقاعد كنند روش 
خود را تغيير دهد و دولت هم بالاخره پذيرفت. وي 
افزود: مقدار زيادي از وقت نمايندگان صرف حل 
مش��كلات مردم در حوزه هاي انتخابيه مي شود. 
نمايندگان بين مردم مي روند و در راس��تاي حل 
مش��كلات آنها اقدام مي كنند. وكلاي ملت كانال 

ارتباطي مردم با حكومت هستند. 
امريكادنبالمذاكرهنيست

لاريجاني در پاس��خ به خبرنگار ش��بكه CBS در 
خص��وص اراده ايران در خص��وص مذاكره مجدد 
با امريكا در قالب برج��ام۲ گفت: از رئيس جمهور 
امريكا دو سنخ حرف ش��نيده مي شود. يك سنخ 
حرف هاي بي حساب و كتاب عليه ملت ايران و سنخ 

ديگر آمادگي براي مذاكره مجدد است. 
وي تصري��ح ك��رد: اگ��ر امريكايي ها درس��ت عمل 
مي كردند و به تعهداتشان پايبند بودند و از برجام خارج 
نمي شدند، ش��ايد مذاكره مجددي انجام مي گرفت. 
وقتي كش��وري توافق بين المللي را زير پا مي گذارد، 
چطور دنبال مذاكره اس��ت؟ اين پيش��نهاد يك نوع 

شگرد است، آنها باطناً دنبال مذاكره نيستند. 
رئيس مجلس شوراي اسلامي بيان كرد: بستگي 
به رفتارش��ان دارد؛ به توافق هس��ته اي برگردند 
و ي��ك گام بردارن��د. لاريجاني با تأكي��د بر اينكه 
ش��رايط مهياي مذاكره مج��دد نيس��ت، يادآور 

شد: اين پيشنهاد بيش��تر ديپلماسي بزك است، 
نمي توانيم سياس��ت تفنن را اجرا كنيم. آنها بايد 
حسن نيت نشان دهند. متأس��فانه رئيس جمهور 
امريكا حرف هاي سخيفي مي زند كه سطح و قواره 

اين كشور را پايين مي آورد. 
گفتوگويملينيازبهميزوصندليندارد

رئيس مجلس شوراي اس��لامي در پاسخ به سؤال 
خبرنگار روزنامه همشهري درباره لزوم گفت وگوي 
ملي و تشكيل ميزي در مجلس براي اين كار اظهار 
داشت: گفت وگوي ملي نياز به ميز و صندلي ندارد 
بلكه نياز به اراده جريان هاي سياسي دارد. بايد با 
تكيه روي چالش هاي اصلي و نه اختلافات در اين 
راستا گام برداشت. با توجه به مشكلات كشور در 
مقابله با حريف خارجي، هرچه اتحاد داخلي بيشتر 

باشد، بهتر است. نياز به عزم و اراده است. 
وي ادامه داد: بنده در اين خص��وص مذاكره اي با 
جناح هاي بيرون از مجلس نداش��تم و اطلاعي از 
نظرات آنها ندارم. دوستان مجلس در اين خصوص 

اظهار علاقه مي كنند و جلساتي با يكديگر دارند. 
سازوكارمالياروپا

ربطيبهتصويبFATFندارد
رئيس مجلس شوراي اسلامي در پاسخ به سؤالي 
 FATF و CFT پيرامون ل��زوم تصويب لايح��ه
براي اجراي س��ازوكار اروپا گفت: س��ازوكار مالي 
اروپا ربط��ي به اين موضوع ندارد؛ س��ازوكاري كه 
اروپا دنب��ال مي كند به دليل فش��ار و تحريم هاي 
امريكاس��ت. لاريجاني ادام��ه داد: بانك هاي اروپا 
مي گويند شرط ما اين اس��ت كه اين مسائل حل 
شود تا با ايران كار كنيم، بايد اروپايی ها به تصميم 
نهايي برسند و نظرشان را اعلام كنند كه آيا موافق 

هستند اين سيستم شكل بگيرد؟

برایخروجازبرجامبايدشرايطرابسنجيم
وي در پاسخ به سؤالي در خصوص خروج از برجام 
نيز گفت: بايد مجموع ش��رايط را بس��نجيم، اگر 
منافع مان اقتضا كند، خارج مي شويم. با توجه به 
خروج امريكا از برجام، ايران حق خروج از برجام را 
دارد اما اينكه چه زماني از اين حق اس��تفاده كند، 

بستگي به شرايط دارد. 
نبايدعجولانهواردفرجامبرجامشد

رئيس مجلس شوراي اسلامي در پاسخ به سؤالي 
پيرامون مذاكرات رؤس��اي جمهور چين و امريكا 
افزود: چين جلوي يكجانبه گرايي امريكا در حوزه 
اقتصادي را گرفته است، ما با چين روابط بلندمدتي 
داريم. لاريجاني افزود: شش سال پيش كه به چين 
رفتم، رئيس جمهور اين كشور اعلام كرد كه »ما با 
ايران روابط راهب��ردي پايه گذاري كرده ايم، چين 
كش��وري تأثيرگذار در جهان است و شرايط براي 

سرمايه گذاري چين در ايران فراهم است.« 
لاريجاني در پاس��خ به س��ؤالي مبني بر اينكه آيا 
اخيراً هيئت نظارت بر برجام جلس��ه اي را تشكيل 
داده است، گفت: هيئت نظارت بر برجام همچنان 
تشكيل جلسه مي دهد كه حدود يك ماه پيش هم 
جلسه اي در اين باره تش��كيل داد كه گزارش هاي 
مختلفي در اين جلسات مورد بررسي قرار مي گيرد و 
مسائل كاملاً رصد مي شود و همچنين گزارش هايي 
را وزير امور خارجه مستمراً براي مجلس مي فرستد 
كه ما برخي از آنان را جهت بررس��ي به كميسيون 

امنيت ملي مجلس ارجاع مي دهيم. 
وي در پاسخ به سؤالي درباره فرجامِ برجام گفت: 
اين مسئله يك پيچي دارد و نبايد عجولانه وارد شد 
و بايد همه ابعاد آن مورد بررسي قرار گيرد، چراكه 
ما هنوز در حال مذاكره هس��تيم و سرجمع آنكه 
گفتيم كه آخرين نظرشان را درباره برجام بدهند 
و در س��طوح مختلف مذاكرات تلفني و حضوري 

صورت گرفته و اين رويه ادامه دارد. 
مخالفشفافيتنيستم

رئيس مجلس شوراي اسلامي درباره شفافيت آراي 
نمايندگان بيان كرد: قوامِ مجلس در اين است كه 
هر فردي بتواند نظر خود را به صورت مستقل و بر 
اساس مصلحت كش��ور بگويد اما متأسفانه گاهي 
اوقات نمايندگان تحت فش��ار و حتي هتاكي قرار 
مي گيرند كه اين عامل براي اجرا ش��دن شفافيت 

آراي نمايندگان بايد برطرف شود. 
وي ادامه داد: برخي نمايندگان هم از اين موضوع 
نمي ترس��ند اما برخي ديگر در ش��هرهاي خود با 
مش��كلاتي مواجه مي ش��وند و بايد اي��ن رفتارها 
درست شود، چراكه ما از لحاظ اخلاق سياسي دچار 

مشكلاتي هستيم و نماد ايران بايد اخلاق باشد. 
لاريجاني تأكيد كرد: بنده مخالف شفافيت و نگران 
چيزي در اين باره نيستم اما مشكلاتي در اين زمينه 

وجود دارد كه بنده مطرح كردم. 
رئيس مجلس شوراي اس��لامي درباره سرنوشت 
بورسيه ها و مشكلاتي كه در اين زمينه وجود دارد، 
اظهارداشت: تا آنجا كه بنده اطلاع دارم بسياري از 
مشكلات در اين زمينه حل و فصل شده است اما از 
كميسيون آموزش و تحقيقات مجلس مي خواهم 

كه اين موضوع را پيگيري كنند. 
شرايطامروزكشورآمادگيتغيير

برايحركتبهسمتنظامپارلمانيراندارد
وي در پاسخ به س��ؤالي مبني بر اينكه چه زماني 
قرار است به س��مت نظام پارلماني حركت كنيم، 
گفت: مقام معظم رهبري چندي پيش در جمعي 
در كرمانشاه به اين مسئله اش��اره كردند و به نظر 
بنده هم كار خوبي است اما شرايط امروز ما آمادگي 
اين تغيير را ندارد و براي اين تغييرات ظرف زماني 
كشور مناس��ب نيس��ت. لاريجاني در واكنش به 
سؤالي مبني بر اينكه چه زماني قرار است مسائل 
سال ۸۸ حل و فصل ش��ود، گفت: اين مسئله در 
شوراي عالي امنيت ملي و توسط آقاي شمخاني 
در حال پيگيري است و آنان اين مسئله را دنبال 
مي كنند. وي در پاسخ به سؤال ديگري در خصوص 
ورود ش��وراي هماهنگي قوا به قانونگذاري گفت: 
ما به اين موضوع مقيد هس��تيم كه در ش��وراي 
هماهنگي قانونگذاري نشود زيرا به مصلحت هم 

نيست كه نهادي مرجع قانونگذاري شود.

اميرخانزاديخبرداد
دستور رهبر انقلاب به نيروي دريايي ارتش 

براي دريانوردي اقيانوسي 
فرمان�دهنيرويدرياي�يارتشگفت:
صبحديروزازدفترفرماندهمعظمكل
قوابامنتماسگرفتندوگفتندرهبري
فرمودندنيرويدرياييهرزمانبراي
دريانوردياقيانوسيآمادگيداشت،

ايناقدامراانجامدهد.
به گ��زارش مه��ر، امير دريادار حس��ين 
خانزادي فرمانده نيروي دريايي ارتش در همايش تشريح دستاوردهاي 
نداجا كه روز دوشنبه در دانشگاه ستاد و فرماندهي ارتش برگزار شد، 
اظهار داشت: ۸۰ درصد مردم دنيا در كنار دريا زندگي مي كنند و بيش 
از ۹۰ درصد تجارت جهان از طريق دريا صورت مي گيرد، اينها اهميت 

بالاي دريا و توان و دانش دريايي را نشان مي دهد. 
وي با بيان اينكه دريا فرصتي براي توليد ثروت و توسعه پايدار است، 
افزود: ناوگان نظامي بخش��ي از قدرت دريايي كشورهاست به همين 
دليل اگر مي خواهيم ناوگان قدرتمند و ديپلماسي دفاعي فعالي داشته 
باش��يم بايد ملت ما زندگي خود را با دريا پيوند بزنند. تمدن دريايي 
نيز به اين معني اس��ت كه دريا مهم ترين درگاه ارتباطي يك ملت با 

جهان باشد. 
وي افزود: امروز با تدابير مقام معظم رهبري شرايط به سرعت در حال 
تغيير است و اقدامات بسيار خوبي در حوزه دريا صورت گرفته است. 
فرمانده نيروي دريايي ارتش با اش��اره به برنامه ه��اي اين نيرو براي 
حضور در اقيانوس اطلس گفت: صبح ديروز پيش از آمدن به اينجا از 
دفتر فرمانده معظم كل قوا با م��ن تماس گرفتند و گفتند حضرت آقا 
فرمودند نيروي دريايي هر زمان براي دريانوردي اقيانوس��ي آمادگي 

لازم را داشت اين اقدام را انجام دهد. 
وي در ادامه به اقدامات نداجا در تأمين امنيت كشتي هاي تجاري 
و امنيت دريانوردي اش��اره كرد و گفت: ني��روي دريايي ارتش در 
س��ال های گذش��ته با اعزام ۵۸ ناوگروه، اقدامات بسيار مؤثري در 
مقابله با دزدان دريايي و تأمين امنيت كشتي هاي تجاري و امنيت 

دريانوردي داشته است.
 امير خانزادي در ادام��ه با تأكيد بر اهميت ديپلماس��ي فعال دفاعي، 
تصريح كرد: اگر يك ديپلماس��ي فعال سياسي و دفاعي داشته باشيم 
مي توانيم راهبرد دشمنان در تحريم هاي غير نظامي را با شكست روبه رو 
كنيم. گسترش ديپلماسي سياسي و دفاعي مي تواند موجب گسترش 

همكاري كشورها و در نتيجه رشد و توسعه پايدار شود. 
وي ادامه داد: يكي ديگر از كاربردهاي ديپلماسي فعال دفاعي افزايش 
توان بازدارندگي و پيش��گيري از جنگ هاي احتمالي است. جمهوري 
اسلامي ايران يكي از كش��ورهايي اس��ت كه بازدارندگي دفاعي را به 
بهترين شكل در اين سال ها نشان مي دهد. يكي از عوامل بازدارندگي 
دفاعي قدرت و توان دريايي است كه ايران به بركت انقلاب اسلامي به 

اين توان دست يافته است. 
فرمانده نيروي درياي��ي ارتش گفت: يكي از اقدامات دش��منان براي 
مقابله با كشورها زمينه سازي و همراهي ساير كشورها با خود است، آنها 
به وسيله رسانه ها سعي بر همراهي افكار عمومي مي كنند. ديپلماسي 
فعال دفاعي مي تواند بسياري از اقدامات رواني و جوسازي هاي دشمن 

را به شكست بكشاند.

زهيرصيدانلو|فارس

سخنگويش�وراينگهبانبابياناينكهعدهايميگويند
»CFT«موافقمنافعمليوعدهايميگويندمخالفمنافع
ملياست،گفت:هيچنگاهسياسيبه»CFT«وجودندارد.
به گزارش تس��نيم، عباس��علي كدخدايي س��خنگوي شوراي 
نگهبان كه روز گذشته به مناسبت سالروز تصويب قانون اساسي 
در برنامه »حالا خورشيد« حضور يافته بود، در سخناني گفت: 
يكي از نزديكان امام)ره( نقل كرده اند كه به امام گفته بودند شما 
معتمد همه مردم ايران هستيد و هر چه بگوييد مردم مي پذيرند، 
پس نيازي به همه پرسي نيس��ت، اما امام)ره( مخالفت كردند و 
فرمودند بايد همه پرسي برگزار شود، البته من سند اين روايت 
را جايي نديدم. وي در پاسخ به اين س��ؤال كه شوراي نگهبان، 
از شش فقيه و شش حقوقدان تشكيل ش��ده است، اگر نتيجه 
بررسي  صلاحيت هاي كانديداهاي انتخابات برابر شود، نتيجه 
چگونه خواه��د بود؟ اظهار داش��ت: نتيجه بررس��ي صلاحيت 

كانديداي مورد نظر به نفع وي خواهد بود. 

قائم  مقام دبير ش��وراي نگهبان ادامه داد: وقتي قوانين تصويب 
مي شود، انتظار مي رود اجرا شوند، اما برخي قوانين در مسير اجرا 
يا اجرا نمي شوند يا با انحراف انجام مي شوند، عده اي مي گويند 
»CFT« موافق منافع ملي و عده اي مي گويند مخالف منافع ملي 
است، هيچ نگاه سياس��ي به »CFT« وجود ندارد و مانند همه 

مصوبات است، وظيفه ما اعلام مغايرت مصوبات با قانون اساسي 
و شرع است. كدخدايي اضافه كرد: ما اگر قرار است، حرفي بزنيم 
بايد در چارچوب قانون باش��د. اگر يك طرح، با قانون مغايرت 
داشته باشد و ما سكوت كنيم، مردم درباره ما چه مي گويند؟ بنده 
در مجلس اعلام كردم كه برخي ايرادات قابل اصلاح است، مهم 

است همه نهادها وظيفه قانوني خود را انجام دهند. 
وي با تأكيد بر اينكه مجمع تشخيص مصلحت نظام بايد تشخيص 
دهد كه مصوبه اي منطبق با منافع ملي اس��ت يا خير؟ گفت: ما 
۱۵۰مصوبه داشتيم كه به مجمع تشخيص مصلحت نظام رفته 
است. قائم مقام دبير شوراي نگهبان با اشاره به تشكيل هيئت عالي 
نظارت در مجمع تشخيص مصلحت نظام گفت: مرحوم هاشمي، 
پيشنهاد تش��كيل هيئت عالي نظارت را دادند، تغييري در رويه 
صورت نگرفته است. به جاي »مجمع« هيئتي از مجمع تشخيص، 
حق نظارت دارند، مقام معظم رهبري نيز اين مسئله را پذيرفتند. 
كدخدايي همچنين از قانون انتخابات انتقاد و تصريح كرد: قانون 

انتخابات ما، قانون خوبي نيست، به عنوان مثال در بحث تبليغات، 
ما نسبت به ورود پول هاي كثيف به تبليغات انتخابات حساسيت 
بالايي داريم، دوستان در مجلس هنوز اين حساسيت را ندارند. 
در انتخابات مجلس شوراي اسلامي، چرا بايد ۱۳هزار نفر براي 

۳۰۰ كرسي در مجلس رقابت كنند؟
وي در پاس��خ به اين س��ؤال كه در كجاي قانون آمده است كه 
اعضاي ش��وراي نگهبان از يك قانون مصوب مجلس مثل منع 
به كارگيري بازنشستگان مستثني هستند؟ گفت: قانون فقط 
اعضاي شوراي نگهبان را مستثني نكرده، مثلًا رئيس جمهور و 
برخي مقامات هم مستثني هستند. قائم مقام دبير شوراي نگهبان 
در پايان خاطرنشان كرد: اگر مشكل با كنار رفتن ما حل مي شود، 
ما آماده ايم، در هيچ كجاي دنيا براي سياستمداران محدوديت 
سني نمي گذارند. مثلاً »ماهاتير محمد« ۹۲ ساله است، در قانون 
فقط ۱۲ تن از اعضاي شوراي نگهبان مستثني شدند كه از كادر 

اداري ما حدود ۵۲ نفر بازنشسته شدند.

كدخدايي: هيچ نگاه سياسي به »CFT« وجود ندارد
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